
 
PROTOKOLL 

VEST-FINNMARK RÅDET 

Oslo 29.-30. november 2021 

Scandic St.Olavs plass, samt diverse departementer  
 

 
 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

Nærings- og fiskeridepartementet 

Klima- og miljødepartementet 

Samferdselsdepartementet 

Finnmarksbenken 

Foto: Wikimedia.org 
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Tilstede: 

 Ordfører Monica Nielsen     Alta kommune 
 Formannskapsmedlem Odd Erling Mikalsen  Alta kommune 
 Ordfører Terje Wikstrøm     Hammerfest kommune 
 Formannskapsmedlem Arne Myrseth   Hammerfest kommune 
 Ordfører Eva D. Husby     Hasvik kommune 
 Ordfører Stein Thomassen     Loppa kommune 
 Ordfører Bernth Sjursen     Måsøy kommune 
 Ordfører Aina Borch      Porsanger kommune 
 Kommunedirektør Bente Larssen    Porsanger kommune 
 Bente Olsen Husby      Daglig leder 

 

Møtene ble ledet av fungerende rådsleder Bernth Sjursen 
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Program for møter i Oslo, 29.-30. november 2021 

Søndag 28. november: 
Ankomst Oslo, innsjekk Scandic St. Olavs plass 

Mandag 29. november: 

08.00   Frokost på Scandic St. Olavs plass 

09.00-11.00  Forberedelser til møter i departementene,  
møterom på Scandic St. Olavs plass 

11.00-12.00  Lunsj på Scandic St. Olavs plass 

13.00-13.45  Møte i Samferdselsdepartementet  
  v/statssekretær Johan Vasara 

14.30-16.00  Møte i Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
  v/kommunal- og distriktsminister Bjørn Arild Gram 

16.30-18.00  Møte med Finnmarksbenken,  
møterom på Scandic St. Olavs plass 

19.00   Middag sammen med Finnmarksbenken, på restaurant Vaaghals 
 
Tirsdag 30. november: 

08.30   Frokost + forberedelsmøte på Scandic St. Olavs plass 

10.00-11.00  Møte i Nærings- og fiskeridepartementet 
   v/fiskeri- og havminister Bjørnar Skjæran 
 

11.00-12.00  Lunsj «underveis» 

12.00-13.00  Møte i Klima- og miljødepartementet  
 v/statssekretær Aleksander Heen Øren 

14.30-16.00 Oppsummeringsmøte m/tanke på videre oppfølging, samt 
saksbehandling av rådssaker 
møterom på Scandic St. Olavs plass 

19.30   Middag på restaurant Klosteret 
 
Onsdag 1. desember:  
Utsjekk Scandic St. Olavs plass, avreise fra Oslo. 
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Referat fra møter i Oslo 29.-30. november 2021 

Forberedelsesmøter på Scandic St. Olavs plass, 29. nov. kl. 09.00-11.00 og 30. 
november kl. 08.30-09.30. 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby.  

Rådets medlemmer og daglig leder gjennomgikk utkast til presentasjoner i departementene, og 
kvalitetssikret at innholdet var korrekt og at man var omforent om budskapet.  

Møte i Samferdselsdepartementet (SD), 29. nov. kl. 13.00-13.45 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby.  

Rådet møtte statssekretær Johan Vasara + embetsverket fra departementet. 

Vest-Finnmark Rådet la frem sin presentasjon, der saksordførere gjennomgikk følgende tema; 

 Økt satsing på havbruk – Utfordringer for kommunene 
 Helhetlig fiskeriforvaltning gjennom hele verdikjeden 
 Overholdelse av leverings-/tilbuds- og aktivitetsplikt 
 Reguleringer i turistfisket; videreføring av prosjektet «Havfisketurisme i Vest-

Finnmark» 
 Fiskerihavner – anmodning om at ferdig planlagte prosjekter tas inn igjen i NTP 

For innhold i møtet vises det til presentasjon benyttet i møtet, som er offentliggjort i artikkel på 
nettstedet www.vfrr.no. 

Møte i Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD), 29. nov. kl. 
14.30-16.00 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby.  

Rådet møtte statssekretær Ole Gustav Narud + embetsverket fra departementet. 

Vest-Finnmark Rådet la frem sin presentasjon, der saksordførere gjennomgikk følgende tema; 

 Kommuneøkonomi - rammer og innretning 
 Kommunenes rolle i nordområdesatsingen, med spesielt fokus på unge og barnefamilier 
 Folketallsutvikling; Hvordan kan vi legge til rette for rekruttering og bosetting? 

Husbanken som verktøy i boligsatsing i distriktene og regionale sentra. 

For innhold i møtet vises det til presentasjon benyttet i møtet, som er offentliggjort i artikkel på 
nettstedet www.vfrr.no. 
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Møte med Finnmarksbenken, 29. nov. kl. 16.30-18.00 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby fra Vest-Finnmark Rådet.  

Marianne Sivertsen Næss, Irene Ojala og Bengt Rune Strifeldt fra Finnmarksbenken. 

«Finnmarksbenken» presenterte seg selv, og de komiteene de har tiltrådt:  

Marianne Sivertsen Næss (AP), Energi- og miljøkomiteen 
Irene Ojala (Pasientfokus), Helse- og omsorgskomiteen 
Bengt Rune Strifeldt (FRP), Næringskomiteen 

Stortingsrepresentantene satte pris på invitasjonen, og oppfordret rådet til å benytte dem aktivt 
i påvirkningsarbeidet og som døråpnere.  

Rådet foretok en gjennomgang av hvilke tema som ble belyst i møter med de ulike 
departementene. Dette dannet grunnlag for drøftingene i møtet.  

Møte i Nærings- og fiskeridepartementet (NFD), 30. nov. kl. 10.00-11.00 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby.  

Rådet møtte fiskeri- og havminister Bjørnar Skjæran + embetsverket fra departementet. 

Vest-Finnmark Rådet la frem sin presentasjon, der saksordførere gjennomgikk følgende tema; 

 Økt satsing på havbruk – Utfordringer for kommunene 
 Helhetlig fiskeriforvaltning gjennom hele verdikjeden 
 Overholdelse av leverings-/tilbuds- og aktivitetsplikt 
 Reguleringer i turistfisket; videreføring av prosjektet «Havfisketurisme i Vest-

Finnmark» 
 Fiskerihavner – anmodning om at ferdig planlagte prosjekter tas inn igjen i NTP 

For innhold i møtet vises det til presentasjon benyttet i møtet, som er offentliggjort i artikkel på 
nettstedet www.vfrr.no. 

Møte i Klima- og miljødepartementet (KLD), 30. nov. kl. 12.00-13.00 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Eva D. 
Husby, Stein Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og 
Bente O. Husby.  

Rådet møtte statssekretær Aleksander Heen Øren + embetsverket fra departementet. 

Vest-Finnmark Rådet la frem sin presentasjon, der saksordførere gjennomgikk følgende tema; 

 Marin verneplan for Lopphavet 
 Arealplanlegging mv. – sett i lys av vern, båndlegging og samiske urfolksrettigheter 
 Revidering av Motorferdselloven 
 420 kV-linjen Skaidi-Hammerfest 
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For innhold i møtet vises det til presentasjon benyttet i møtet, som er offentliggjort i artikkel på 
nettstedet www.vfrr.no. 

 
Rådsmøte, Scandic St. Olavs plass, 30. nov. kl. 14.30-16.00 

Deltakere: Bernth Sjursen (fungerende rådsleder), Monica Nielsen, Terje Wikstrøm, Stein 
Thomassen, Aina Borch, Odd Erling Mikalsen, Arne Myrseth, Bente Larssen og Bente O. 
Husby.  

Vi startet møtet med en orientering fra KS om «Menn i Helse» og «Tørn», ved Hanne Lerstang, 
KS Sentralt Arbeidsgiverpolitikk og Grete Rasmussen, KS sin fylkeskoordinator i Finnmark. 

«Menn i Helse»: Prosjektet har vart i 11 år. Samarbeider med Helsedirektoratet, og rekrutterer 
aktuelle menn 25-55 år via NAV-systemet (står utenfor arbeidslivet). Disse mottar NAV-ytelser 
underveis i utdanningsløpet. Kommunene er med å velge ut aktuelle kandidater, og prosjektet 
samarbeider med kommunene i forhold til utplassering i helsevesenet, sommerjobb og 
inngåelse av lærekontrakter i helsearbeiderfaget. Utdanningsløpet varer 3 år for å oppnå 
autorisasjon. 

To felles samlinger pr år, samt digitalisert undervisning i hjemkommunene. Veksler mellom 
teori og praksis. 

Totalt er det 15 kandidater i Finnmark pr i dag. 

Erfaringene viser gode faglige resultater på skolen, kommunene opplever disse som ressurser i 
helsevesenet og kandidatene opplever mestring og utvikling. Populære kandidater for videre 
ansettelser etter fullført løp. 

Kommunene må forplikte seg til lærekontrakt (utgift 65 % lærlingelønn i læreperioden) og stille 
med veilederressurser, samt at kommunene mottar basistilskudd 2 (ca. kr 5000,- pr måned fra 
fylkeskommunen). 

TØRN: Hvordan løse tjenesteproduksjonen i helsevesenet gjennom nye arbeidsmetoder på 
tvers av profesjoner/fagområder og kommunegrenser, og hvordan kan vi samarbeide med 
frivillige lag og foreninger, brukeren selv mv. Målet er bærekraftige omsorgstjenester. 

Har satt i gang et nytt pilotarbeid: «Ny oppgavedeling»: planlagt tilnærming av hvordan 
oppgaver løses og av hvem. 

Presentasjonene sendes ut til rådets medlemmer sammen med protokollen. 

Følgende rådssaker ble behandlet av Vest-Finnmark Rådet: 

Sak 42/21 Støtte til uttalelse fra Nordkapp kommune om ilandføring på Veidnes 

Vest-Finnmark Rådets leder valgte å trekke saken som følge av interne interessekonflikter 
mellom medlemskommuner.  

Sak 43/21 Støtte til uttalelse fra Nordkapp kommune om KILE-ordningen 

Enstemmig vedtatt: Vest-Finnmark Rådet støtter uttalelsen fra Nordkapp kommune om KILE-
ordningen.  
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Sak 44/21  Valg av to medlemmer til Helsefellesskap Finnmark, som skal representere 
kommunene i Vest-Finnmark.  

Kommunene har spilt inn følgende kandidater: John Helland (Alta kommune), Stina Løkke 
(Hammerfest kommune), Mats Martinsen (Loppa kommune), Arnstein Larsen (Måsøy 
kommune) og Helge Bjøru (Nordkapp kommune). 

Enstemmig vedtatt: Rådet oppnevner Stina Løkke (Hammerfest kommune) og John Helland 
(Alta kommune) som medlemmer til Helsefellesskap Finnmark, der de representerer 
kommunene i Vest-Finnmark. 

Sak 45/21  Drøftingssaker 

1. Utkast til Årsplan 2022 m/tilhørende budsjett. 

Enstemmig vedtatt: Rådet godkjenner en økning i rammen for driftsbudsjett 7700 fra kr 
1.399.000 i 2020 og 2021, til kr 1.437.000,- i 2022. Økning skyldes justering av pris- og 
lønnsvekst. 

Årsplan 2022 m/tilhørende budsjett sendes ut på e-postbehandling i rådet. 

Enstemmig vedtak: Rådet legger inn forsøksprosjekt på boligsatsing i Årsplan 2022, og 
prosjektet vedtas iverksatt gjennom vedtak i egen sak når fullfinansiering er på plass. 

2. Høringsforslag – Etablering av skytefelt i sjøarealene, høringsfrist 13.12.2021  

Enstemmig vedtatt: Rådets ledelse utarbeider høringsforslag i sakens anledning, som sendes ut 
på innspillsrunde. Deretter tas saken opp til på e-postbehandling i rådet.  

3. Støtte til Øst-Finnmarkrådet angående etableringen av 420 kV-linjen Skaidi-
Varangerbotn 

Enstemmig vedtatt: Vest-Finnmark Rådets ledelse støtter Øst-Finnmarksrådets uttalelse om 
behovet for etableringen av 420 kV-linjen på strekningen Skaidi-Varangerbotn. 

Videre arbeid i etterkant av møter i departementene: 

Rådets medlemmer og daglig leder oppsummerte møtene i de fire departementene 29.-30. 
november 2021, og rådet ønsker å arbeide videre på følgende måte i tiden fremover:  

 For de av sakene som har vært drøftet som gjelder flere enn en kommune, vil det være 
aktuelt å gjøre et videre påvirkningsarbeid som et interkommunalt samarbeid (eventuelt 
i samarbeid med rådet om ønskelig og/eller nødvendig). Eksempler på dette er Marin 
verneplan for Lopphavet, oppfølging av NTP-prosessen, Pilotprosjekt 
«Havfisketurisme i Vest-Finnmark» og forsøksprosjekt «Boligsatsing i Troms og 
Finnmark» og diverse infrastruktur på vei, ferger, energi, 420 kV-linje Skaidi-
Hammerfest, revidering Motorferdselloven mv. 

Referent: Daglig leder i Vest-Finnmark Rådet, Bente O. Husby 


